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SEDLČANY V rámci rušení 
desítek pracovišť fi nanční 
správy zanikne v dohled-
né době také fi nanční úřad 
v Sedlčanech. Stejný osud 
čeká i pracoviště ve Vo-
ticích nebo na Dobříši. 
Tam ale fungovaly poboč-
ky v omezeném režimu. 
Sedlčanské pracoviště je 
doposud plnohodnotným 

úřadem ve smyslu objemu 
agendy a servisu daňovým 
poplatníkům. V budově, 
která patří Generálnímu 
fi nančnímu ředitelství pra-
cuje 29 lidí. Ti by ve svých 
kancelářích měli zůstat. 

V pondělí 17. dubna se 
na Městském úřadě sešel 
starosta města Ivan Jane-
ček s ředitelem územního 

KOSOVA HORA V předloň-
ském roce obecní zastu-
pitelstvo rozhodlo zakou-
pit užitkový elektromobil 
s využitím dotace ze Stát-
ního fondu životního pro-
středí ČR. Žádost o dotaci 
byla akceptována a loni 
v říjnu se konalo výběro-
vé řízení na dodavatele 
elektromobilu. 

„Byly osloveny tři fi rmy, 

z nichž jako vítěz vyšla 

SEDLČANY U zastupitelů se 
v zásadě automaticky před-
pokládá dobrá znalost měs-
ta, které vedou, a zejména 
místopisu. Když se ale jedna-
lo o konkrétních budovách, 
rozhodli se sedlčanští radní 
dorazit přímo na místo. 

A tak se vydali k budově 
městské polikliniky a dorazili 
také k sedlčanské sokolovně. 
Obě budovy jsou velmi blíz-
ko od sebe a obě jsou v dosti 
neutěšeném technickém sta-

vu. Společné mají obě budo-
vy, či spíše lokality a pozem-
ky to, že kdyby byly k mání, 
developeři by neváhali. Pod-
le všeho však takový scénář 
nenastane. „Vzal jsem radní 

do budovy naší polikliniky, 

aby viděli, v jakém stavu bu-

dova je, jestli s ní bude možné 

něco dělat a pak jsme ještě na-

vštívili budovu sokolovny, což 

je velmi ožehavé téma pro 

občany Sedlčan. Její stav je 

velmi žalostný,“ konstatoval 

SEDLČANY Celkově po-
šesté, z toho podruhé 
ve spor tovním areálu 
na Mrskošovně v Luční 
ulici, uspořádal v sobotu 
6. května SDH Sedlčany 
II dětský hasičský den. 
Akci si vzal na starost sbor 
ve spolupráci s SDH Příčo-
vy, SDH Sedlčany a SDH 
Nový Knín.

Sedlčanský fi nanční 
úřad zaměstnává 29 lidí. 
Ti o práci nepřijdou

pracoviště v Příbrami Pe-
trem Šebkem a ředitelem 
Finančního úřadu pro Stře-
dočeský kraj Josefem Ku-
klíkem. Starosta chtěl znát 
zejména důvody, které stát 
vedly k výběru konkrétních 
pracovišť určených ke zru-
šení. „Dostali jsme e-mail 

od pana ministra Stanjury, Užitkový elektromobil 
uveze přes tunu nákladu 
a je v provozu každý den

fi rma Y-CZ, a teď na jaře 

nám byl dodán užitkový 

elektromobil EVUM,“ uve-
dl starosta Kosovy Hory 
Martin Krameš a dodal: 
„Pořizovací náklady činily 

1 851 440 Kč. Pořízení to-

hoto vozidla bylo spolufi -

nancováno Státním fondem 

životního prostředí ČR, 

který nám přispěl částkou 

700 000 Kč.“ Elektromobil 
již měsíc nahrazuje neren-
tabilní multikáru a je vy-
užíván pracovníky obce 
při péči o vzhled Kosovy 
Hory, údržbě zeleně, pře-
vozu různých stavebních 
materiálů, svozu odpadu 
z nepřístupných míst a po-
dobně.

„Provozní náklady jsou 

nízké. Dojde tak k úsporám 

nákladů obce při zajištění 

potřebných komunálních 

služeb, ale i ke zvýšení 

povědomí občanů o no-

vých technologiích s důra-

zem na udržitelný rozvoj 

a k šetření životního pro-

středí a ovzduší a rovněž 

k modernizaci pracovních 

podmínek pro technické 

zaměstnance obce. Elektro-

mobil je v provozu každý 

den, nosnost má více než 

jednu tunu, takže uveze 

Traktory značky Zetor různého stáří měly v sobotu sraz v Naho-
rubech. Více na str. 3

Radní si prohlédli dvě budovy 
ve špatném stavu. Poliklinika je 
priorita, říká starosta

na tiskové konferenci staros-
ta města Ivan Janeček. 

V Sedlčanech je dlou-
hodobě problém s nedo-
statkem lékařů, zejména 
praktiků pro dospělé, ale 
třeba i zubařů, podobně jako 
v dalších lokalitách v Česku. 

Na dětském hasičském 
dni zachraňovali 
Plamínci svého 
maskota Alberta

Náměstí by bylo 
malé

Účastníci sobotního od-
poledne na Mrskošovně kvi-
tovali, že se akce z náměstí 
přestěhovala právě sem, pro-
tože atrakcí pro malé i velké 
návštěvníky bylo tolik, že 
i rozlehlé centrum Sedlčan 

Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 3
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ale nebylo v něm nic, co by 

nám problém osvětlovalo,“ 
uvedl na tiskové konferen-
ci Janeček. Podle starosty 
je jasné, že když se stát 
vydá cestou digitalizace, 
sníží se potřeba lidských 
zdrojů. „Pracoviště fi nanč-

ního úřadu, které máme 

v Sedlčanech má v budově 

29 zaměstnanců, z čehož 19 

pracuje na agendě územní-

ho pracoviště Příbram a 10 

zaměstnanců zpracovává 

agendu z lokality Praha 5,“ 
objasnil dále starosta. Ka-
pacita budovy jako takové 
činí 35 až 36 míst. 

Již dříve se uskutečnila 
redukce fi nančních úřa-
dů, část z nich se dostala 
do takzvaného režimu 
2+2, což znamenalo, že 
fungovaly dva dny v týd-
nu dvě hodiny. To se již 

Sedlčanský fi nanční úřad zaměstnává 29 
lidí. Ti o práci nepřijdou

nyní týkalo právě Votic či 
Dobříše. „Sedlčany v tomto 

režimu nebyly, ale dostali 

jsme se do situace, kdy jsme 

neprošli kvalifi kačním sí-

tem,“ dostává se Janeček 
k některým rozhodujícím 
okolnostem, které vedou 
k uzavření sedlčanského 
pracoviště. 

„Byly parametry, které 

stanovovaly, který fi nanční 

úřad zůstane a který bude 

zredukován nebo zrušen. 

Jedním z nejdůležitějších 

kritérií byla velikost správní-

ho obvodu, kde rozhodující 

hranice spádovosti byla 35 

tisíc obyvatel, my máme ne-

celých 25 tisíc obyvatel. Dále 

rozhodovala vzdálenost 

k dalšímu fi nančnímu úřa-

du. Tam je to 40 km, do Pří-

brami je to ze Sedlčan 34 km, 

takže tam jsme taky vypadli. 

A dále je to například počet 

zaměstnanců, kdy se neruší 

úřady, které mají více než 

30 zaměstnanců. Tam jsme 

neprošli o jednoho zaměst-

nance,“ zkonstatoval staros-
ta Janeček. 

Ačkoliv fi nanční úřad 
bude zavřený, zaměstnanci 
v něm zůstanou. Přestože 
velké množství daňových 
subjektů zasílá svá podání 
datovou schránkou, i tato 
podání musí někdo dále 
zpracovávat, kontrolovat 
a případně komunikovat 
s fyzickými osobami či zá-
stupci právnických osob 
v rámci daňového řízení, 
kontroly a v souvislostech 
s dalšími činnostmi. Právě 
to bude předmětem činnos-
ti nynějších zaměstnanců, 
na podatelně tak například 
nebude nikdo. I toto ome-
zení bude mít však svoji 
výjimku. „Od ledna do břez-

na bude okénko otevřeno, 

jako je nyní. V období, kdy 

je největší objem podaných 

přiznání, tak bude možno 

osobně přiznání doručit,“ 
ohlásil pozitivní zprávu 
starosta Janeček, který 
dále doplnil, že fi nanční 
správa slíbila zřídit a posílit 
telefonní linky, kde budou 
moci lidé žádat o radu či 
konzultaci. Dislokace za-
městnanců sídlících a pra-
cujících v budově v Sedl-
čanech tak zatím, jak se 
zdá, není v plánu. Svoji roli 
údajně hraje i to, že samot-
ná kapacita budovy v Pří-
brami je omezená a jak to 
v podobných případech 
bývá, část zaměstnanců 
nabídku přemístění odmít-
ne. Paradoxně se tak zru-
šení fi nančního úřadu jeví 
spíše jako zamčení vstup-
ních dveří. Agenda zůsta-

ne, zaměstnanci zůstanou. 
Starosta Janeček však 

v celé věci vidí ještě drob-
ný potenciál. „Finanční 

správa má problém sehnat 

zaměstnance například 

do Prahy. Nástupní platby 

dle tabulek jsou na Pra-

hu nízké, takže například 

na Praze-západ se do výbě-

rových řízení nikdo nehlásí, 

zatímco v Sedlčanech by se 

uchazeči našli. Pokusím se 

nějakým způsobem vyjed-

nat, zda by tady nemohla 

být dislokována například 

agenda pro Prahu-západ. 

Byla by to cesta, jak objekt 

zachránit a mít jej napl-

něn,“ uvažuje závěrem sta-
rosta Janeček, který však 
ví, že by jeho plán muse-
la vzít za svůj vyšší místa 
a taková změna by nebyla 
ze dne na den. 

Tomáš Vašíček

by bylo malé. Pozvání přijala 
státní i městská policie, Cel-
ní správa, ukázky své práce 
předváděli záchranáři, zá-
jemci se mohli nechat vyvézt 
do výšky hasičskou plošinou 

a spousta stanovišť byla ur-
čena výhradně dětem. Moh-
ly se svézt na šlapadlech, 
zachytat si s vodníkem ryby, 
přetahovat se lanem, zaská-
kat si mezi dvěma obrovský-
mi nafukovacími hasicími 
přístroji a absolvovat malou 
hasičskou dráhu, u které 

Na dětském hasičském dni zachraňovali Plamínci 
svého maskota Alberta

se dozvěděly nejednu za-
jímavost z činnosti hasičů.

Na Mrskošovně 
řinčely meče

Několik vstupů měli také 
členové skupiny historické-

ho šermu Páni ze Zvěřince, 
kteří jsou ze Sedlčan, Sedl-
ce-Prčice a okolí. Po prv-
ním vstupu, v němž se rytíř 
marně pokoušel provdat 
svoji sestru, a v soubojích se 
o její ruku utkalo několik ná-
padníků, jsme se zeptali, jak 
bude vypadat letošní sezóna 

Pánů ze Zvěřince. „Sezóna 
nám začala už 1. května, kdy 
jsme měli vystoupení pro 
děti na Zvěřinci,“ odpověděl 
člen skupiny šermířů Václav 
Pech. „V létě nás čeká několik 

hezkých akcí. Druhý víkend 

v červenci budeme vystupo-

vat na hradě Helfenburk, kde 

se představí i další šermířské 

skupiny. Tato celodenní akce 

se jmenuje Okno do středo-

věku a k vidění na ní budou 

řemesla, večer se tam koná 

ohnivé vystoupení a chybět 

nebude ani středověká krč-

ma. Obdobný program bude 

i na Hasištejně, kam také 

jezdíváme se spřátelenou sku-

pinou, a letos tam pojedeme 

kolem 20. července. Teď před 

prázdninami máme domluve-

no několik vystoupení v okolí 

na dětských dnech a také 

budeme vystupovat na tradič-

ním derby Sedlec-Prčice.“

Albert byl 
zachráněn 

Dětský hasičský den, 
který pořadatelé připravují 
vždy déle než půl roku, patřil 
především nejmenším účast-

níkům, a platí to i v případě 
samotných hasičů. Plamínci, 
jak si říkají nejmladší členo-
vé SDH Sedlčany II, předved-
li divákům působivý hasič-
ský zásah, a protože to byl 
pro ně zcela první, budou si 
ho určitě dobře pamatovat. 
Na travnatou plochu byl při-
nesen domeček, z něhož se 
začal valit dým, a protože 
se v něm nacházel maskot 
Plamínků Albert, musely ho 
děti, z nichž nejmenším byly 
teprve tři roky, zachránit. 
Podařilo se jim to, Albertovi 
poskytly po vynesení na no-
sítkách ven z domečku první 
pomoc, a dokonce mu nasa-
dily i kapačku. Za svoje úsilí 
sklidili malí hasiči potlesk 
přítomného publika.

„Dětský hasičský den 

děláme především proto, 

abychom ukázali, že v Sedl-

čanech mladí hasiči dobře 

fungují a že s mládeží pracu-

jeme,“ uvedl starosta SDH 
Sedlčany II Viktor Němec. 
„My si s dětmi hlavně hrajeme 

a nenutíme je do drilu, proto-

že z nich nechceme vychovat 

sportovce, ale hasiče. Proto 

jsme také na dnešní den při-

pravili tuto scénku, kterou si 

děti natrénovaly a jsou na ni 

hrdé. Letos jsme měli obavy, 

pokud se týká počasí, protože 

předpověď nebyla příznivá, 

ale snad se celé odpoledne 

obejde bez deště.“

Nakonec přece jen pršet 
začalo, ale naštěstí až v době, 
kdy už se schylovalo k závě-
ru programu. Smůlu tak měl 
taneční klub Slimka, protože 
se krátký déšť spustil těs-
ně před jeho vystoupením. 
Samotní diváci i pořadatelé 
možná byli překvapení, že 
déšť nedéšť, děvčata si z po-
časí nic nedělala, svoje vy-
stoupení s bravurou zvládla 
a vysloužila si tak velký ob-
div přihlížejících.

A obdiv si podle slov 
starosty SDH Sedlčany II 
Viktora Němce za svoji práci 
zaslouží i všichni ti, kteří akci 
na Mrskošovně připravili. 
Podle odhadů se jí zúčastni-
lo kolem půldruhého tisíce 
dětí a dospělých. Z toho při-
bližně šest set dětí soutěžilo 
a dalších dvě stě přihlíželo.

David Myslikovjan

Malí hasiči zachraňovali svého maskota Alberta.

Dokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

NAHORUBY Místní hasiči 
měli nejvíce práce s přípra-
vou letošního jubilejního 
20. ročníku srazu traktorů 
Zetor v Nahorubech v pá-
tek 5. a v sobotu a 6. květ-
na dopoledne. Uklízelo se 
všude po obci, stavělo se 
několik osmimetrových 
stanů, připravovala se tra-
sa spanilé jízdy, občerstve-
ní, ozvučení, hudba…

V sobotu po desáté ho-
dině začaly přijíždět první 
Zetory, kterých se nakonec 
i přes proměnlivé počasí sje-
lo 71. Nejvzdálenější přijel až 
z Vysočiny. Odpoledne zpří-
jemnili svou hudební pro-
dukcí Přemek Petrák z Bělice 
a Kamil Rabiňák z Luhů. Pro 
dotvoření retro atmosféry 
rozvážel po okolí zájemce 
zdarma starý autobus Škoda 
RTO z Jablonné. Počasí se 
nakonec tradičně vydařilo, 
jen při spanilé jízdě v ote-
vřených traktorech okusily 
jejich posádky trochu deště. 

Jaroslav Fürbach

Potenciál městské polikliniky 
je tedy zřejmý a vidí jej i sta-
rosta města. „Řešíme nedo-

statek lékařů ve městě a když 

už se nějaký lékař ozve, že 

by tady chtěl ordinovat, tak 

zjistíme, že ho nemáme kam 

dát. Teď tedy přemýšlíme, zda 

by budova polikliniky byla za-

chranitelná. Ale musíme za-

pojit statiky, projektanty, aby 

dali nějakou myšlenku. Chtěl 

jsem, aby radní viděli, jak bu-

dova vypadá, protože mnozí 

z nich tam nebyli deset let 

i déle,“ otevřel téma Janeček. 
V jedné části budovy byli 

dříve lékaři, například pe-
diatři i praktičtí lékaři či zu-
baři, v druhé části jsou nyní 
administrativní prostory 
pečovatelské služby. Z léka-
řů zde dnes ordinuje jediný 
– ve druhém patře má svoji 
ordinaci pro děti a dorost 
lékař Karel Pejša. „Prostory 

jsou částečně degradovány 

tím, že budova nemá žádnou 

izolaci proti vodě. Dělat zde 

nákladnější stavební činnosti 

nemá v současnosti význam. 

Ze stavu budovy jsem upřím-

ně smutný a inicioval jsem, 

aby se na ni podíval projek-

tant a určil, zda by se dala 

plně využít pro zdravotnické 

účely,“ oznámil starosta, pro 
něhož je poliklinika evident-
ně důležité téma. 

Pokud by se budova sta-

Radní si prohlédli dvě budovy 
ve špatném stavu. Poliklinika 
je priorita, říká starosta

vebně-technicky upravova-
la, musela by se dočasně 
přemístit i ordinace doktora 
Pejši, pro jehož ordinaci by 
se mohlo najít místo v zad-
ním traktu budovy, zhruba 
v místech, kde dříve ordi-

novala kožní 
s p e c i a l i s t k a 
doktorka Star-
ková. Do zadní 
části budovy by 
se mohli nastě-
hovat i stoma-
tologové, které 
chce starosta 
pro městské pa-
cienty zajistit. 
P ř e d n í  č á s t 
budovy by se 
pak mohla začít 
zvelebovat. Po-
třeba je výměna 
oken, vnitřních 
rozvodů včetně 
vody a kanali-

zace, izolace, výmalba, nové 
toalety a další vnitřní i vnější 
úpravy. Konkrétní výsledky 
návštěvy radních však v tuto 
chvíli nejsou. Záležet bude 
na posudku statika a dále 
na návrzích projektanta. 

„Chtěl bych z budovy udě-

lat důstojné zdravotnické za-

řízení, které bude sloužit ob-

čanům a nebudeme se muset 

stydět za to, jak vypadá. Vní-

mám to jako prioritu,“ nastínil 
Janeček s tím, že v současné 
době je na dvou patrech 
po pěti ordinacích, nicméně 
dnešní nároky na ordinace 
jsou velkorysejší, a navíc by 
se muselo dobudovat i záze-

mí, takže celkový budoucí 
počet ordinací by mohl být 
čtyři až šest. V budově je vy-
budovaná výtahová šachta, 
takže kdyby se v budoucnu 
vystrojila výtahem, byl by 
do ní bezbariérový přístup. 

Po prohlídce polikliniky 
následovala prohlídka so-
kolovny. „Ta je na tom hůř. 

Zatím nám tam sice neteče, 

ale celkově je objekt hodně 

zchátralý,“ konstatoval sta-
rosta Janeček s tím, že pro-
blematická je i využitelnost 
budovy pro sportovní účely. 
„Dnešní sokolovna byla v mi-

nulosti lihovarem i hospodou 

a tělocvičný prostor, který 

zde je, ofi ciálně neodpovídá 

parametrům žádného spor-

tu. Využívají ji stolní tenisti 

a spolky, které provozují po-

hybové aktivity. Je otázka, 

jestli do toho teď vkládat vel-

ké fi nanční prostředky.“

Budovu má ve správě 
TJ Tatran Sedlčany, vlastní 
ji město. Organizaci Sokol 
podle starosty budova nikdy 
nepatřila. K budově jako ta-
kové má stále řada občanů 
nostalgický vztah. Její využi-
telnost je ale podle starosty 
problematická a je jasné, že 
by o objekt mohli mít zájem 
i developeři, například pro 
účely vybudování bytů. „Vy-

budovat zde nový tělocvičný 

prostor, nevím, nedokážu říct. 

Je to o prioritách a prioritu 

v tuto chvíli máme,“ odkázal 
starosta závěrem k myšlen-
ce rekonstrukce polikliniky. 

Tomáš Vašíček

prakticky cokoliv. Je na-

prosto tichý, má dojezd 

sto kilometrů, nabíjíme ho 

obden. Naše stará multiká-

ra měla velkou spotřebu 

i poruchovost a vypouštěla 

Užitkový elektromobil 
uveze přes tunu nákladu 
a je v provozu každý den

značné množství nebezpeč-

ných zplodin do ovzduší. 

Proto jsme se rozhodli náš 

obecní vozový park zmo-

dernizovat,“ doplnil staros-
ta Krameš.

David Myslikovjan

ANGOULÊME Štěpánka Ja-
rešová a Mikuláš Jacko 
ze sedlčanského ragbyo-
vého klubu byli vybráni 
do týmu AMMOR (Asocia-
ce malých mládežnických 
oddílů ragby), který byl po-
zván na turnaj Výzva Guy 
Maryho, jenž se konal 7. 
května na stadionu Chan-
zy v Angoulême ve Francii. 

Festivalu ragby mládeže 
se zúčastnilo více než 1 300 
hráčů v kategoriích do 8, 10 
a 12 let. Organizátorem byl 
klub SAXV, za který dříve 
hrál český reprezentant 
Pavel Šťastný a díky tomu 
se turnaje mohli zúčastnit 
i čeští ragbisté. Tím se na-
plnila slova jednoho z pořa-

datelů Jeana Allemanyho, 
který zdůraznil dva cíle tur-
naje – umožnit zahrát si vel-
ký turnaj i malým klubům 
a nastavit spolupráci mezi 
kluby.      Pavel Vohnout

Vybraní ragbisté 
reprezentovali 
ve Francii

Pivovar, lihovar, hospoda. Zdá se, že pro sportovní využití není 
budova sokolovny dělaná.

Budova polikliniky sousedí s nemocnicí, využi-
tí pro současné účely se tak nabízí.

Přijelo 71 
historických 
traktorů Zetor

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI

Dokončení ze strany 1

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY První květ-
nový týden byl na sedl-
čanském gymnáziu opět 
velmi nabitý. Nesl se ze-
jména ve znamení matu-
rit, poslední ročníky psa-
ly didaktické testy. Aby 
byl ve škole na zkoušky 
co největší klid, vypravi-
ly se některé z ostatních 
tříd na výlety. 

První ročník sedlčan-
ské obchodní akademie 
se v úterý 2. května vy-
dal na zajímavý třídní 
výlet po okolí. Třída ob-
jevila několik míst regi-
onu, který nabízí spous-
tu odlišných možností 
k prozkoumání. Výprava 
započala na malebné zří-
cenině hradu Vrškamýk. 
Dalším bodem progra-
mu byla naučná exkurze 
ve vodní elektrárně Or-
lík, kde se studenti do-
zvěděli spoustu nových 
informací. V průběhu ko-
mentované prohlídky na-
příklad zjistili, jak taková 
elektrárna vůbec fungu-
je, nebo i to, že se aktuál-
ně rozšiřuje hráz a v bu-
doucnu je plánována 
výměna turbín. Ze Sole-
nic se studenti obchodní 
akademie vydali k chatě 
Onen Svět, u které se na-
chází i rozhledna. Okruž-
ní výpravu po hranicích 
regionu třída zakončila 
v rekreačním zařízení 
U Radešínka, kde dopl-
nila energii tradičním 
počepickým perníkem. 
Podle slov třídního učite-
le Aleše Pelikána se výlet 
velice vydařil a všichni si 
ho společně užili. Jistě je 
ještě mnoho dalších kou-
tů regionu, které by stály 
za bližší prozkoumání ne-
jen studenty z obchodní 
akademie.

S e k u n d á n i  v y j e l i 
o něco dál – do hlavní-

ho města .  Objevoval i 
tradiční kouty stověžaté 
Prahy. Prošli si celý areál 
Pražského hradu, Karlův 
most, orloj na Staroměst-
ském náměstí, ale také 
barokní Valdštejnskou 
zahradu. Tradiční praž-
ské památky sekundány 
ohromily a mnoho ze 
studentů poznalo nové 
kouty našeho krásného 
hlavního města.

Výlet třídy tercie se 
nesl v trochu odlišném 
duchu, o mnoho hlubším 
a smutnějším. Terciáni se 
vydali do Lidic, kde na-
vštívili tamější památník. 
Místo, které nacističtí 
Němci v roce 1942 srov-
nali se zemí, dnes před-
stavuje už jen pouhou 
symbol ickou upomín-
ku na tragickou událost 
malé vesnice u Kladna. 
Místní průvodkyně žáky 
provedla areálem památ-
níku a v průběhu komen-
tované prohlídky studen-
tům poskytla spoustu 
zajímavostí a informací. 
Místo i po letech půso-
bilo velice pochmurně 
a atmosféra exkurze tak 
nebyla nijak přehnaně 
veselá. Výlet terciánů 
však nekončil, výprava 
se přesunula do Lán, 
konkrétně do muzea T. 
G. Masaryka. Tam na stu-
denty čekala další pro-
hlídka, během které se 
žáci mohli dozvědět na-
příklad oblíbený pokrm 
našeho prvního prezi-
denta. Na konci exkurze 
v lánském muzeu byl pro 
terciány připraven pra-
covní list, ve kterém si 
ověřovali získané infor-
mace. Výlet studentům 
víceletého gymnázia při-
nesl mnoho zajímavých 
informací z české histo-
rie.  Barbora Kulandová

Jedním z úkolů, které jsem 
si při kandidatuře do Sená-
tu dal, bylo iniciovat změnu 
zákona o volbách do zastu-
pitelstev obcí. Nelíbilo se 
mi, že se do nich dostávají 
kandidáti s nižším počtem 
získaných hlasů od voličů 
než ti, kteří jich měli vý-
razně více. Spojil jsem se 
proto s docentem Tomá-
šem Lebedou z Univerzity 
Palackého v Olomouci, nej-
větším odborníkem na vo-
lební systémy, a připravili 
jsme unikátní návrh záko-
na. Tento návrh význam-
ně zohledňoval takzvané 
křížkování konkrétních 
kandidátů na jednotlivých 
kandidátkách a umožňo-
val i jednotlivcům kan-
didovat s vysokou šancí 
zvolení. V současném vo-
lebním systému je to tak, 
že větší šanci mají úplné 
kandidátní listiny a „pre-
ferenční hlas“ (křížek) dá-
váte v prvé řadě té straně, 
na které je vámi vybraný 
a označený kandidát. 

Boj o prosazení návr-
hu na změnu přidělování 
mandátů, který jednoznač-
ně zohledňoval skutečnou 
volbu, trval v Senátu více 
než čtyři hodiny. Argumen-
ty proti přijetí této změny 
byly například obavy ze 
zvolení populistů do za-
stupitelstva nebo výhrada 
proti kandidatuře jednot-
livců s tím, že když nedo-
káží postavit úplnou kandi-
dátku, nebudou následně 
schopni se v zastupitelstvu 
domluvit. Nebudu tyto ar-
gumenty komentovat. De-
mokracie – vláda lidu, kte-
rá je vyjádřena především 
možností volit a být volen, 
mohla být touto novelou 
posílena. Mé dvouleté 
úsilí o zlepšení volebního 
zákona skončilo 19. 4. hla-
sováním, při němž byl můj 
návrh zamítnut.

Senátní obvod Příbram 
zahrnuje nejen celý bývalý 
okres, ale i část Benešov-
ska a Prahy-západ. Právě 
na Praze-západ se aktuál-
ně potýkají s obrovským 

problémem kritického ne-
dostatku míst v základních 
školách. Společně s po-
slankyní Věrou Kovářovou 
jsme tento problém řešili 
17. 4. v Kytíně, kde jsme se 
zástupci obcí z Mníšecka 
probírali výstavbu zcela 
nové svazkové školy. Řešili 
jsme především fi nancová-
ní tohoto projektu.

Ve lkým současným 
problémem je nedostatek 

řemeslníků a technických 
profesí na trhu práce. 
V dubnu jsem navštívil dvě 
velice zajímavé školy, které 
právě tento problém řeší. 
Jednou z nich byla Střední 
průmyslová škola a Vyšší 
odborná škola Příbram, 
druhou pak Střední od-
borná škola Jarov. V obou 
institucích studují žáci 
z mého senátního obvodu 
a musím s uznáním potvr-
dit, že obě nabízejí skvěle 
vybavené učebny s od-
borným zkušeným perso-
nálem. Studium na těchto 
školách je rozhodně dobrá 
volba. Prestiž řemeslníků 
roste, a přitom stále platí, 
že řemeslo má zlaté dno. 

Začátkem dubna jsem 
se tradičně setkal s hasi-
či z okresu Praha-západ 
ve Hvozdnici a zúčastnil 
se též valné hromady Hos-
podářské komory okresu 

Příbram. Setkání s před-
staviteli HK, a především 
úspěšnými podnikateli, 
řediteli škol, úřadu práce 
a zástupci samospráv bylo 
pracovní a zároveň příjem-
né. Jejich vzájemná spolu-
práce je zárukou prosperi-
ty našeho regionu. 

Společně s Věrou Ko-
vářovou jsme byli na za-
hájení Hudebního festi-
valu Antonína Dvořáka 

v divadle v Příbrami. Byl 
to úžasný kulturní zážitek 
na počest významné osob-
nosti Příbramska. Festival 
pokračuje ještě v květnu 
a v červnu celou řadou 
nádherných koncertů. 

D a l š í  v ý z n a m n o u 
akcí dubna bylo uctění 
památky sestřelených 
a následně popravených 
amerických pilotů konané 
v sobotu 22. dubna v Sedl-
čanech a Kosově Hoře. 
Hlavní program se odehrál 
v Parku generála Mareše 
v Kosově Hoře. Doufám, 
že se v tomto parku opět 
setkáme na podzim a bu-
deme společně oslavovat 
udělení státního vyzname-
nání in memoriam generá-
lu Karlu Marešovi, kterého 
jsem na toto ocenění navr-
hl panu prezidentovi. Tak 
snad to dobře dopadne. 

Petr Štěpánek

Studenti GaSOŠE 
objevovali nejen 
domácí region, 
ale i vzdálenější 
kouty republiky

Z P R Á V Y  O D  S E N Á T O R A  ( 5 )

Po dvouletém úsilí byla novela 
zákona zamítnuta
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Kominictví B+L Huskovi
Tel.: 603 825 621, 737 556 100

Revize, čištění – kontrola
Frézování – vložkování

Střední odborné učiliště 
Petra Bezruče 364 

Sedlčany
vás srdečně zve na 

ŠKOLNÍ  JARMARK
sobota 13. května od 830 do 1200 hodin 

v areálu školy
Nabízíme sazenice květin, bylin a zeleniny, cukrářské výrobky, občerstvení, 

obědy, ale i módní přehlídku a informace pro uchazeče o studium

Dále nabízíme 
KURZ PRÁCE S MOTOROVOU PILOU 

(kácení do průměru 15 cm, odvětvování a druhování dřeva)
Podmínka pro přihlášení – vlastní ochranné pomůcky! 
Kurz je možné absolvovat i s vlastní motorovou pilou. 

Termín konání 22.–26. května od 8 hodin v budově školy

Možnost přihlášení do 16. května 
na e-mail: reditel@sousedlcany.cz nebo na tel.: 318 822 707 

Cena dle počtu účastníků

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.              108/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.                      109/23

Hledáme brigádníka na sekání 
trávy okolo domu v Sedlčanech. Tel.: 
606 850 336.           110/23

Prodám Škoda Felicia, r. v. 2000, 
po opravě, cena 25 000 Kč, najeto 236 000 km, 
STK do 01/25. Tel.: 602 191 851.          111/23

Prodám kůzlata, beránky i do cho-
vu, také vajíčka. Možnost dopravy. Tel.: 
608 408 009.           112/23

Prodám čistokrevná štěňata – pejsky 
anatolského pasteveckého psa (Kangal), 
cena 5 000 Kč. Tel.: 721 940 111, e-mail: jana.
stikova1@seznam.cz.        113/23

HK-Dřestav s.r.o.
nabízí volné místo na pozici
TECHNIK VÝROBY
Náplň práce:
• příprava stavby pro výrobu
• tvorba výrobní a montážní dokumentace pro dřevostavby
• zajištění dodávky materiálu
• řešení stavby po technické stránce
• komunikace s projektanty a investory
• práce v programu SEMA

Požadujeme:
• střední průmyslovou školu nebo střední dřevařskou školu
• orientace v projektových dokumentacích
• znalost programu CAD (program SEMA výhodou)
• spolehlivost, pracovitost, důslednost

Nabízíme:
• dobré finanční ohodnocení
• zázemí stabilní firmy
• 100% zaučení na danou pozici
• roční bonusy
• obědy a občerstvení v kanceláři
• firemní akce
• možné i pro absolventy

NÁSTUP – IHNED

V případě zájmu nás kontaktujte na tel.: 733 538 101 (Jiří Jarolímek)
popřípadě pište na mail: jarolimek@drestav.cz

Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

možnost ubytování, nástup možný ihned

Tel.: 603 237 569

Restaurace U Krčína
přijme

ČÍŠNÍKA/SERVÍRKU

 Stella Bižuterie 
Masarykovo nám. 154 Benešov 

Tel.: 605 252 730 

ŠIROKÝ VÝBĚR PARUK, 
příčesů a jejich ošetření 

jarní a letní klobouky, čepice 
přírodní kosmetika

Po–Pá 930–1730  So 900–1200

Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 000 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

ZPRAVODAJSTVÍ

SEDLČANY Hala roku je soutěž 
pro studenty středních škol po-
řádaná stavební fakultou ČVUT 
a spočívá v tom, že týmy podle 
zadání, které se každý rok mění, 
postaví model. Ten potom zatě-
žují a hodnotí se jeho efektivita, 
tedy poměr mezi maximálním za-
tížením a hmotností modelu. 

Studenti sexty z GaSOŠE Sedl-
čany Luboš Vlásek a Vojtěch Čer-
ný kategorii Junior vyhráli. Poda-
řilo se jim uspět v konkurenci 40 
týmů, které byly většinou ze škol 
s technickým zaměřením. Zajíma-
vostí je, že pokud by se účastnili 
vyšší kategorie Akademik, skon-
čili by mezi 45 týmy z vysokých 

škol na pátém místě. Luboše jsem 
požádal o bližší informace.

Po kolikáté jsi se soutěže 

účastnil? 

Podruhé, minulý rok jsme 
skončili třetí.

Jak jsi se o soutěži dozvě-

děl? 

Minulý rok nám odkaz na sou-
těž poslal náš třídní učitel Jan 
Šimek s tím, jestli bychom to ne-
chtěli zkusit. Letos jsme se při-
hlásili už sami.

Jak vypadala výroba vaší 

soutěžní stavby? 

Nejdřív jsme si přibližně roz-
mysleli, jak bude model vypadat. 
Poté jsem z této představy udě-

lal digitální návrh, podle kterého 
jsme pak model vyráběli. Většinu 
jsme dělali ve škole a posled-
ní úpravy jsem dodělával ještě 
doma večer přes soutěží. 

Zkoušeli jste halu zatěžkat 

už před soutěží? 

Nezkoušeli, respektive jen lehce, 
protože nějaká větší zátěž by mohla 
stavbu předem zbytečně poškodit. 

Očekávali jste vítězství? 

Osobně jsem si myslel, že by-
chom se mohli dostat mezi prv-
ních pět, ale rozhodně ne, že vy-
hrajeme. Na druhou stranu další 
účastník soutěže z naší školy 
Jindřich Havránek vyhrál soutěž 
v tipování na vítěze, takže tam 
asi nějaká důvěra byla. 

Filip Špale

Halu roku vytvořili sedlčanští studenti Vlásek a Černý
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SEDLČANY Tento školní rok přivítala sedl-
čanská škola Propojení nového učitele. 
Je jím Geoff Price. Sympatického Angli-
čana jsme požádali o rozhovor, souhlasil 
a ochotně odpověděl na naše otázky.

Od začátku letošního školního roku 

učíte jeden den v týdnu jako rodilý 

mluvčí angličtinu na 2. ZŠ Propojení. 

Jak jste se jako Angličan vůbec dostal 

Sedlčan?

Jednoduše, přiženil jsem se sem. 
S manželkou jsme se potkali při univerzit-
ních studiích ve Velké Británii poté jsme 

testovali vztah studiem v Norsku a Němec-
ku až slovo dalo slovo a na Častoboři jsme 
si řekli ano, a v Sedlčanech zakořenili.

Jste vystudovaný učitel a živíte se 

tím. Na jaké škole mimo Sedlčany ještě 

učíte?

Mimo výuky na 2. ZŠ Propojení učím 
také na Mezinárodní škole v Praze-Kobyli-
sích a také pár soukromých studentů.

A jak jste se dostal zrovna do Pro-

pojky?

Na Propojku jsem měl dobré referen-
ce z řad přátel jejichž děti zde studují. 
S panem Nádvorníkem jsme loni mluvili 
o možnostech pořádání jazykových pří-
městských táborů, se kterým tedy začí-
náme nakonec až letos, až z toho vznikla 
nabídka vyučovat zde.

Máte nějakou praxi ze škol ve Velké 

Británii? Ptám se proto, jestli můžete 

porovnat české a britské žáky? Liší se 

v něčem tak, že by vás to zarazilo? A po-

kud ano, tak v čem?

Žáci jsou žáci a nemyslím si, že bych 
pozoroval výrazné rozdíly mezi Českou 
republikou a Británií.

A pokud porovnáte oba vzdělávací 

systémy, má podle vás jeden proti dru-

hému nějakou výhodu nebo naopak ne-

výhodu?

Rozdíl ve vzdělávacích systémech je 
značný. Studenti v Británii začínají navště-
vovat školní zařízení jako takové již v pěti 
letech. Školní dny pro české studenty ne-
jsou zdaleka tak dlouhé a časově náročné 
jako v Británii. Ti naskočí hned od první 
třídy do celodenního výukového pro-
cesu. Čeští studenti mají pak více času 
na jiné aktivity, což je podle mého ná-
zoru velmi důležité a dobré. V britském 
vzdělávacím systému je z mého pohledu 
také více státem organizovaných testů 
a zkoušek a systém tak nedává školám 
příliš svobodného rozhodování. Oproti 
tomu český školský systém má mnohem 
více volnosti a prostoru pro realizaci za-
jímavých projektů, které mohou být pro 
studenty velmi přínosné.

Jak velké žáky na Propojce učíte 

a jak vás berou? Budete v sedlčanské 

škole učit i v příštím roce?

Na Propojce učím žáky od 4. do 9. tří-
dy. Myslím, že vztah s většinou z nich je 
vřelý. Vypadá to, že se se studenty školy 
Propojení budeme potkávat i v následují-
cím školním roce.

Mohl byste prozradit ještě něco 

o sobě? Jaké máte koníčky, jakou po-

sloucháte muziku případně jakou lite-

raturu nebo fi lmy máte rád?

Jsem tělem i duší sportovec. Šrámy 
na těle z Osečanské šlapky mluví za vše. 
Jsem bývalý ragbista, kajakář a lezec, ze 
kterého se v průběhu let stal také vášni-
vý lyžař, běžkař, běžec a cyklista. Mým 
oblíbeným literárním autorem je Haruki 
Murakami a rád se podívám na historické 
fi lmy založené na pravdivých událostech. 
Po pravdě však musím říci, že na to teď 
se dvěma malými syny moc času nezbývá.

Máte skvělou češtinu. Byl problém se 

náš jazyk naučit?

Čeština je z lingvistického pohledu (jiná 
jazyková rodina) naprosto odlišná od an-
gličtiny, takže začátky určitě nebyly jed-
noduché. Avšak s tchánem u piva jsem se 
rozmluvil poměrně brzo. Nesmím opome-
nout také pár lekcí češtiny, kterými jsem 
prošel. Stavba domu také výrazně rozšíři-
la mou slovní zásobu, a to hlavně o slang. 
Rodina a přátelé mají ve výuce češtiny vý-
znamnou roli.

A poslední otázka – jak vám chutná 

česká kuchyně?

Nejraději mám bramborové knedlíky 
plněné uzeným masem a zelí, ale ani sma-
žák mě určitě neurazí.       -red-

SEDLČANY Vratislav Bro-
žek, který bydlí v Nádražní 
ulici, jezdil po dlou-
há léta s kamionem 
a rozvážel ledek, 
NPK a další hnojiva. 
V současné době je 
také členem sedlčan-
ského Veterán klubu, 
který pořádá v re-
gionu spoustu akcí, 
mimo jiné i tradiční 
burzu na kotlině.

Vratislav Brožek 
určitě nevěděl, že 
jeho jméno, ačkoliv 
není tak neobvyklé, 
kromě něj prý nosí 
už pouze tři další ob-
čané České repub-
liky. Tuto informaci 
sdělila při návštěvě úřadu 
v Příbrami jeho manželce 
s úsměvem zdejší pracov-
nice při vyhledávání v da-

tabázi na počítači. Vyjádřila 
se, že je to i pro ni překva-

pení a že by nevěřila, že 
pouze čtyři lidé v republice 
nosí jméno Vratislav Bro-
žek.          -dav-

Člen Veterán klubu 
se může pochlubit 
kuriozitou

SOLENICE Dočetli jste zajímavou knížku a chtěli byste, aby 
si ji mohl přečíst někdo další? Pak máte celou řadu mož-
ností jak ji poslat dál, pokud si ji nechcete nechat. Anebo 
ji můžete vložit do takzvané knihobudky, odkud si ji může 
vzít kdokoli, kdo má zájem. Jedna taková právě nově 
vznikla na chodbě Obecního úřadu v Solenicích.

Jak veřejně infor-
movala obec na svém 
facebookovém pro-
f ilu: „Knihobudku 

najdete na chodbě 

před ordinací prak-

tické lékařky paní 

MUDr.  Šestákové. 

Uvítáme, pokud při-

nesete vlastní knihy, 

které doma vyřadíte, 

zejména knihy pro 

děti. Pokud by byl pro-

stor knihobudky zapl-

něn, přineste nevyu-

žité knihy na Obecní 

úřad (po předchozí 

domluvě na telefonu 

730151890). Knihy 

a časopisy budeme 

v knihobudce průběž-

ně obměňovat. Obec-

ní knihovna bude 

fungovat i nadále 

beze změny a zřízení 

knihobudky se jí ne-

dotkne.“

Jana Motrincová

Vratislav Brožek s oceněním za práci 
pro dřívější sedlčanský statek v úseku 
autodopravy.

Knihobudky jsou v podstatě formou 
veřejných knihoven, vznikající pře-
měnou převážně starých telefonních 
budek na malé knihovničky. Ale ani to 
při vzniku knihobudky není podmínkou. 
Fungují jako veřejné bezplatné knihov-
ny, kde si lidé mohou knihu půjčit, vě-
novat, vyměnit nebo si knihu vzít. Tato 
je s úspěchem již několik let funkční 
u zámeckého parku v Petrovicích.

Nová knihobudka je 
v budově úřadu

Mladý učitel z Velké 
Británie se usadil 
v Sedlčanech
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SEDLČANY Symbolicky dva dny po Me-
zinárodním dni vodících psů se kon-
cem dubna v městské knihovně ko-
nala beseda s nevidomou Vladimírou 
Miklášovou ze Sedlčan. Do knihovny 
Vladimíra přišla s vodicím psem Char-
liem a také s dalšími rodinnými přísluš-
níky. Popovídat si přišli její dcera Tere-
za a manžel Petr, kteří se do povídání 
také aktivně zapojovali.

„Mluvilo se o pomůckách a vychy-

távkách pro nevidomé, o výcviku a prá-

ci vodicího psa, o běžných 

radostech a strastech života 

s bílou holí a mnohém dal-

ším,“ uvedla knihovnice 
Alena Budková. „Účastníci 

besedy si mohli jednotlivé 

pomůcky, ale třeba i hry pro 

nevidomé, zkusit a zeptat se 

na další věci, které je v sou-

vislosti s nevidomými zajíma-

ly. Zvukové knihy a hry pro 

nevidomé nebo lidi se zrako-

vou vadou jsou v knihovně 

i k půjčení. Rozešli jsme se 

nabiti novými informacemi, 

které nám pomohly lépe pochopit svět 

nevidomých a které můžeme šířit dál. 

Osvěty totiž není nikdy dost.“

Vladimíra Miklášová viděla až 
do svých šestatřiceti let, nejdříve osle-

pla na jedno oko a do pěti let přestala 
vidět úplně. Dříve pracovala v sedlčan-
ské nemocnici jako zdravotní sestra, 
a to dlouhých sedmnáct roků. A právě 
na svém pracovišti se také poznala se 
svým manželem Petrem, který v ne-
mocnici pracoval jako řidič sanitky. 
Petr je jí dodnes velkou oporou. Pro-
tože společně milují cestování, jezdí 
společně s vodicím pejskem na výlety 
a Petr popisuje vše, co je kolem nich. 
Přírodu, mraky i třeba barvy listí. 

Miklášovi společně navštěvují i termál-
ní lázně a můžeme je vidět také na po-
chůzkách po Sedlčanech. Zkrátka se 
snaží žít plnohodnotným životem. 

David Myslikovjan

SEDLČANY Je dobré kácet stromy, 
když to je třeba. Na stavbu domu, ná-
bytek, táborovou hranici... Ještě lepší 
je stromy sázet. Žáci ze ZŠ Propojení 
zopakovali výsadbu stromů, kterou 
jejich předchůdci udělali před deseti 
lety k 20. výročí školy a vysázeli dva-
cet stromů. Nyní se sázelo dalších de-
set stromů – Propojka slaví třicet let. 

Za velké pomoci technických slu-

žeb se tak rozšířila alej od budovy 
školy Na Potůčku k Rákosníčkovu 
hřišti. Pod kořeny stromu každý roč-

ník, stejně jako před deseti lety, vklá-
dal plastovou krabičku se vzkazem 
pro budoucnost. Žáci ji zaplnili fot-
kami tříd, básničkami, soukromým 
vzkazem potomkům, drobnými min-
cemi, denním tiskem nebo konkrét-
ními výstřižky z novin, svými ob-
rázky, oblíbenými kapelami, fotkami 
hereckých idolů… 

Jedna krabice patřila i učitelům 
a zaměstnancům školy. 
V ní se objevila například 
„prastará“ magnetofonová 
kazeta jedné rockové ka-
pely, seznam zaměstnan-
ců, foto pedagogického 
sboru, osobní vzkazy uči-
telů, plán organizace škol-
ního roku a také názor ře-
ditele školy J. Nádvorníka 
na současný stav českého 
školství. 

Ať stromy dělají radost 
Sedlčanským a ptactvu ne-
beskému co nejdéle, aby 
ti, kteří nějakou krabičku 

v kořenech starého stromu jednou 
najdou, byli vnuci vnuků dnešních 
žáků.      -propoj-

Myslela jsem, že už pesto z vlastní 
zahrádky či z balkonu každý běž-
ně používá, a tak že postup jeho 
přípravy popisovat nebudu, ale 
byla jsem dotázána, jak to vlast-
ně dělám já. S pestem to máte 
asi jako s bramborovým salátem. 
Každý ho dělá jinak. A já bych 
dodala, že cokoli, tedy i pesto, 
dělám pokaždé jinak. Záleží totiž, 
co vám na zahrádce či na balkoně 
zrovna bují.

Vezmu velkou mísu a nůžky 
a vyrazím na zahrádku. Tam si 
ale uvědomím, že je třeba zalít, 
tamhle odstranit uschlé listy, 
tady srovnat okap, tutam vytrhat 
plevel, jinde zas… No, zkrátím to. 
Po půldni stráveném na zahrádce 
v rychlosti ustřihnu tu kopřivy, tu 
česnek medvědí, tu list jitrocele, 
tu list česneku klasického, a mažu 
domů, protože hlad už je veliký.

Mám-li tedy málo času, 
do džungle se nevydávám, a vy-
stačím si s balkónem. Tam tedy 
také číhají nástrahy. Je přece tře-
ba přerovnat kbelíčky s kompo-
stem, dosypat zeminu, vyštípat 
či vyvázat rajčata, otrhat lusky, 
a tak dále. 

Nejjistější a nejrychlejší je pou-
ze pootevřít okno a ostříhat pta-
činec žabinec, petržel či batolku, 
co roste v truhlících na parapetu. 
Nebo okno ani neotvírat a použít 
co máme doma – třeba bazalku. 
Mám v hydroponickém květináči 
dokonce půlmetrovou, která zá-
zračně vydržela z loňského roku. 
A taky můžeme využít to, co jiní 
vyhazují: nať z mladé mrkvičky 
nebo ředkvičkové listy. Zkrátka: 
potřebujeme něco čerstvého ze-
leného, něco oříškového, olej 
a také koření, které zároveň plní 
úlohu konzervantu. Pro pořádek 
nutno uvést, že do pravého pesta 
se ještě dává parmezán, ale proto-
že ne všichni u nás ho jedí, tak ho 
nepoužívám.

Umixuji nasucho „oříšky“ – 
mohou být vlašské, lískové, kešu, 
ale také semínka – slunečnicové, 
piniové, nebo třeba to může být 
i luštěnina zvaná arašídy, buráky, 
podzemnice olejná.

V druhé nádobě mám několik 
hrstí zelených natí dle možností 

a chuti. Nůžkami, kterými stří-
hám pouze potraviny, je zpra-
cuji na menší kusy. Zejména 
dám pozor na šlahounové rost-
liny, které by se mohly namotat 
na mixovací hřídel (například 
ptačinec či popenec).

Aby se to vůbec dalo mixo-
vat, je třeba dodat tekutiny. Dá-
vám tak jednu–dvě lžíce umeo-
cta, který je slanokyselý, takže 
pak už nesolím. Nebo citron. 
Obě tyto kyselé položky mají 
paradoxně výhodu, že jsou zá-
sadotvorné. Lze také dát lžíci 
kvalitní sójové omáčky. V tom 
případě už také nesolím.

Další ingredience – česnek, 
třeba i několik stroužků. Přispí-
vá k přirozené konzervaci. Jinak 
dle chuti – hodí se třeba lžička 
mletého koriandru, nebo kurku-
ma, sušená či čerstvá bazalka... 
Experimentovat lze s čímkoli, ale 
někdy méně je více. Přidám olej 
tak, aby to mixovat šlo. I u výkon-
ných mixérů je dobré mixovat 
přerušovaně, aby se obsah příliš 
nezahříval.

Uvedeme do krémovité konzi-
stence, ochutnáme, dochutíme. 
Uskladníme v malých sklenič-
kách. Pamatujeme na sousedy 
a přátele. Pesto přidáváme k nej-
různějším pokrmům, můžeme dát 
na rýži, do těstovin či na chleba. 
Vydrží prý několik týdnů. Nemo-
hu to potvrdit, my ho vždy sníme 
dříve, než by se snad mohlo začít 
kazit. Máme radost z dobré zdra-
vé krmě a z toho, že využijeme 
to, co by skončilo v lepším přípa-
dě na kompostu.

Z čeho nemáme radost, to je 
zelený zaolejovaný mixér. Mohl 
by nám vzít chuť na přípravu příš-
tího pesta. Jsou dvě možnosti: vy-
třeme ho chlebem a ten zkonzu-
mujeme. Nebo do mixéru dáme 
trochu vlažné vody, promixuje-
me. Voda nesmí být horká, tedy 
pokud nejde o varný mixér. Ze-
lenou vodu přelijeme do hrnce, 
dochutíme biobujonem, přidáme 
nasekané natě a máme rychlou 
polévku. 

Po najedení v dobrém rozpo-
ložení mixér už hravě domyjeme.

Hanka Synková

M Á T E  Z A P L E V E L E N O U  Č I 

P Ř E R O S T L O U  Z A H R Á D K U ? 

S K V Ě L Ý  K A P I T Á L !  ( 4 )

Pokud si na ni nesypete chemii a není 
znečištěná, můžete si připravovat různé 

„zdravoty“, a to zcela zdarma.

Což takhle dát si… pesto?

Účastníci besedy s Vladimírou 
Miklášovou si mohli vyzkoušet 
pomůcky a hry pro nevidomé

Pod kořeny stromů jsou vzkazy 
pro budoucnost

Vladimíra Miklášová v knihovně popsala, jak se žije 
lidem se ztrátou zraku.
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – Pohoda club
12. 5. Májové oldies

hraje DJ Sláva Bloch; 22:00

 Votice – klášter, Rajský 
dvůr
13. 5. Koncert: Bárka 

a Štěpán Kojan

společný koncert kapely 

Bárka a Štěpána Kojana 

ke Dni matek a na podporu 

Ochrany fauny ČR; 19:00

 Sedlčany – kult. dům
17. 5. Petr Hapka a jeho 

potměšilí hosté

koncertní projekt věnovaný 

vzpomínce na Petra Hap-

ku, vystoupí H. Holišová, O. 

Ruml, X. Baumaxa a další; 

19:00

 Zhoř – Zelesa pláň
19., 20. 5. Zelesa 2023

hudební festival, vystoupí ka-

pely Out of Order, Do řady!, 

SPS, Pirates of the Pubs, 

Generace Ypsilon a další; 

18:00, 20. 5. od 10:00

 VÝSTAVY

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – kult. dům
Výstava kreseb Lidmily 

Sunegové

výstava nedávno zesnulé 

režisérky Spolku divadel-

ních ochotníků Sedlčany; 

do 17. 5.

Zrcadlení

obrazy z 20leté tvorby míst-

ní autorky Aleny Stiborové; 

vernisáž 19. 5. v 18:00, 

výstava do 30. 6.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Dobrodružství cyklistiky

netradiční sportovní výsta-

va rané éry české cyklisti-

ky; do 11. 6.

 Sedlčany – knihovna
Výstava ZUŠ Sedlčany

výstava absolventů a star-

ších žáků ZUŠ Sedlčany; 

do 31. 5.

 Votice – klášter
Hedvábný svět

prodejní výstava obrázků 

Dušana Dvořáka malova-

ných na hedvábí; do 31. 5.

Archeologické poklady

výstava archeologických 

nálezů; do 25. 8.

Na stejné zemi, co my

výstava výtvarného oboru 

ZUŠ Votice; do 18. 6.

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – městské muzeum
Výstava ZUŠ Sedlčany

vernisáž 19. 5. v 17:00

 Nechvalice
Brána recyklace

výstava v rámci akce Třídí 

celá obec ve spolupráci s fi r-

mou Ekokom; 12. 5. 18:00–

20:00, 14. 5. 15:00–20:00

 PŘEDNÁŠKY

 Kosova Hora – škola
17. 5. Nordkapp 2019

dvoudílná cestopisná beseda 

J. Částky o cestě do Skandi-

návie, druhý díl 31. 5.; 18:30

 Sedlčany – knihovna
18. 5. Efektivní komuni-

kace

workshop s Lubošem Pav-

lem na zdokonalení komuni-

kačních dovedností; 13:00

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
11. 5. Dívčí válka

oblíbenou divadelní komedii 

uvádí Divadlo Votice; 19:30

14. 5. Honza a Hejhulák

pohádkové představení pro 

děti uvádí Divadlo Pohád-

ka; 15:00

16. 5. Dokud nás smrt 

nerozdělí

nejúspěšnější česká travesti 

show Techtle Mechtle s no-

vou zábavnou show; 19:30

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
15. 5. Štěstí

novou komedii Františka 

Ringo Čecha uvádí Divadlo 

Palace; 19:00

 KINO

 Votice
11. 5. Život pro samouky

česká komedie; 20:00

17. 5. Myška Pattie: Na vl-

nách dobrodružství

animovaná dobrodružná 

komedie pro děti; 17:00

18. 5. Rychle a zběsile 10

akční americký fi lm; 20:00

 Sedlčany
12. 5. Utíkejme, už jde!

československá komedie; 

20:00

13. 5. Ostrov

česká dobrodružná roman-

tická komedie; 20:00

18. 5. Muž s kinoapará-

tem

fi lmový klub; 20:00

 Sedlec-Prčice
12. 5. Přání k narozeni-

nám

česká komedie; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – kotlina
13. 5. Hoby Auto Ra-

llycross

přesunuto z 15. 4.

20. 5. Rallycross Cup

 Sedlčany – autobusové 
nádraží
13. 5. Pochod jarním 

Českým krasem

trasa z Berouna 15 km, 

alternativy 6, 20, 25, 35 

a 50 km; 7:15

 Kvasejovice – hřiště
13. 5. Okrsková hasičská 

soutěž

10:00

 Sedlčany – GaSOŠE
13., 14. 5. Czech Republic 

Qualifi ers

jedinečné středoškolské 

závody vodíkových RC 

aut o účast na mistrovství 

republiky; 12:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
13. 5. Okrsková soutěž 

v požárním sportu

13:00

14. 5. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – SK Koso-

va Hora; 17:00

 Vysoký Chlumec – hřiště
13. 5. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – FC 

Višňová B; 17:00

 Dublovice – hřiště
13. 5. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – SK 

Nový Knín; 17:00

 Petrovice – hřiště
13. 5. Fotbalové utkání

SK Petrovice B – TJ Sokol 

Pičín B; 17:00

21. 5. Fotbalové utkání

SK Petrovice – SK Spartak 

Příbram B; 17:00

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol
14. 5. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice B – 

TJ Sokol Počepice; 17:00

 Jesenice – hřiště
14. 5. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – TJ So-

kol Dublovice B; 17:00

21. 5. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – TJ Vlta-

van Borotice; 17:00

 Sedlčany – hřiště TJ 
Tatran
14. 5. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – FC 

Křivsoudov; 17:00

 Sedlec-Prčice – náměstí 
v Prčici
20. 5. Pochod Praha-Prči-

ce 2023

56. ročník turistického po-

chodu, trasy z Prahy (70+ 

km), Votic (dětská 23 km), 

Sedlčan (32 km), Petrovic 

(30 km) a další; 7:00

 Sedlčany – les Deštno
21. 5. Povltavský biker-

ský pohár DA-BA

druhé jarní cross country, 

závod dětí, mládeže a do-

spělých; 10:00

 Kosova Hora – hřiště
21. 5. Fotbalové utkání

SK Kosova Hora – TJ Sokol 

Nová Ves pod Pleší B; 15:00

 Počepice – hřiště
21. 5. Fotbalové utkání

TJ Sokol Počepice – TJ 

Zduchovice; 17:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
10., 17., 24. 5. Hajánek

podvečerní čtení pro děti 

z knížek Zuzany Pospíšilo-

vé; 17:00

11. 5. Základní doved-

nosti ovládání chytrého 

telefonu

praktické rady; 10:00

11. 5. 21. Májový poetický 

podvečer

sedlčanská pocta K. H. 

Máchovi, tradiční přehlídka 

sedlčanských recitačních 

soutěží; 17:00

12. 5. Kytička pro ma-

minku

výtvarná dílna jako přípra-

va na Den matek; 14:00

12. 5. Píšu, píšeš, píšeme

program pro budoucí mla-

dé autory navštěvující 2. 

stupeň ZŠ nebo SŠ; 18:00

 Sedlčany – hvězdárna
12., 13., 19., 20. 5. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Radíč – přírodní parket
13. 5. Setkání přátel 

Škodovek

9. ročník, memoriál Antoní-

na Dolejše, jízda zručnosti, 

soutěže, k poslechu hraje 

Fanda Tomášek a přátelé; 

8:30–15:30

 Sedlčany – SOU, areál 
školy
13. 5. Školní jarmark

sazenice květin, bylin a ze-

leniny, cukrářské výrobky, 

občerstvení, módní přehlíd-

ka; 8:30–12:00

 Sedlčany – Sportovní 
areál Luční
13. 5. Volnočasuj

festival volnočasových 

aktivit; 13:00

13. 5. Sedlčanská voříški-

áda

2. ročník soutěže o nejkrás-

nějšího voříška a psího 

šikulu; 14:00

 Kamýk nad Vltavou – 
kult. dům
13. 5. Den matek

vystoupení dětí ZŠ, hudební 

projekce, součástí Kamýcké 

koštování; 16:00

 Prosenická Lhota
14. 5. Pouť

 Sedlčany – park Pod 
nemocnicí
15. 5. Číst a hrát si mů-

žeme i venku: Pip a Pipa 

jsou kamarádi

dopolední program pro 

rodiny s menšími dětmi; 

10:00

 Kamýk nad Vltavou – 
Komunitní centrum
17. 5. Virtuální realita

virtuální realita nejen pro 

seniory s Adamem Orlic-

kým; 17:00

 Svatý Jan
21. 5. Pouť
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SEDLČANY Voničkou se 
kdysi nazýval svazek by-
lin a květin. Vonička je ale 
také tradiční jarní koncert, 
připravovaný sedlčanskou 
základní uměleckou ško-
lou a místními pěveckými 
sbory Záboj a Zábojáček, 
který také voní mnoha 
vůněmi, a to hudebními. 
Sedlčanská vonička má 
dlouholetou tradici a do-
sud poslední se v kultur-
ním domě konala ve středu 
3. května.

V pestrém programu se 
vděčnému publiku, které 
tvořili převážně nejbližší 
rodinní příslušníci účin-
kujících, představil dětský 
pěvecký sbor Zábojáček, 
působící při ZUŠ Sedlčany, 
Komorní sbor ZUŠ Sedl-
čany a smíšený pěvecký 
sbor Záboj. Koncert zpes-
třili také hosté, jichž bylo 
téměř šest desítek. V di-
vadelním sále vystoupil 
dětský sbor Pikola ze ZUŠ 
Sedlec-Prčice společně 
s kapelou HuJeR. Ještě 
před zahájením programu 
nám sbor prostřednictvím 
rozhovoru představila jeho 

zakladatelka a sbormist-
ryně, učitelka ZUŠ Sedlec-
-Prčice Jitka Grécová, která 
pochází z tohoto města 
a nyní žije v nedalekých 
Doublovičkách.

Jak dlouho je činný 

váš dětský sbor a v ja-

kém věku jsou jeho čle-

nové?

Máme děti od pěti až 
do patnácti let. Sbor byl 

založen roku 2015 při ZUŠ 
Sedlec-Prčice. Zpočátku 
jsme v něm měli málo dětí, 
ale nyní je jich už více než 
padesát.

Kde všude jste dosud 

vystupovali?

Například s kapelou Hu-

JeR teď vystupujeme už 
počtvrté, a nejzajímavěj-
ší koncert jsme měli loni 
v červnu na Lodi tajemství 
bratří Formanů v rámci fes-
tivalu Aréna v Praze na ná-
plavce. Letos v březnu jsme 
měli vystoupení na krajské 
přehlídce pěveckých sbo-
rů ZUŠ v Berouně a získali 
jsme stříbrné pásmo. V na-
šem repertoáru jsou lidové 

a dětské písně, občas spi-
rituály, a dokonce máme 
i úryvky gregoriánského 
chorálu.

Věnujete se hudbě 

i mimo vaši základní 

uměleckou školu, kde vy-

učujete?

Ano, jsem regenschori 
u svatého Jeronýma v Sedl-
ci, kde máme chrámový 
sbor Ekola. A právě Pikola 
souvisí s Ekolou, protože 
rodiče dětí z dětského sbo-
ru zpívají v Ekole. 

Také by mě zajímalo, 

co se skrývá za názvem 

kapely HuJeR…

Název znamená Hud-
ba je radost. Vychází ze 

slavné postavy z fi lmu Ma-
rečku, podejte mi pero!, 
ke kterému napsal scénář 
Zdeněk Svěrák. My zpívá-
me jeho písně a také písně 
Jaroslava Uhlíře. HuJeR je 
pražské trio hudebníků. 
Tvoří je Zdeněk Havlíček, 

který pochází ze Sedlčan-
ska, kytarista Jakub Jurá-
nek, spolupracující napří-
klad s Věrou Martinovou, 
a zpěvák Jiří Hodina, můj 
bývalý kantor na vysoké 
škole v Hradci Králové, 
který mě učil gregoriánský 
chorál. Právě přes něj jsem 
se dozvěděla, že adaptova-
li Svěrákovy písně.

Sedlčanská vonička má 
téměř každý rok jiného 
konferenciéra. Tentokrát 
se této role zhostil Honza 
Zdeněk, který připomněl, 
že se v různých podobách 
konala už pětadvacetkrát. 
A jedním dechem dodal, 
že Zábojáček, který dosud 
nevynechal ani jeden roč-
ník Sedlčanské Voničky, 
v minulosti navštěvovalo 
současně i přes sedmdesát 
dětí. A také připomněl, že 
Záboj v minulém roce osla-
vil sto šedesát let od svého 
založení a že v současné 
době si návštěvníci koncer-
tů tohoto smíšeného sboru 
v jeho podání mohou vy-
slechnout lidové písně, spi-
rituály i duchovní písně.

David Myslikovjan

KŘEPENICE Mezi nejvýznamnější 
osobnosti, které dalekosáhle pře-
sahují hranice regionu patří beze-
sporu rybníkář Jakub Krčín z Jel-
čan a Sedlčan.

Když vynecháme jeho povaho-
vé vlastnosti, zjeví se nám génius 
evropského významu. Jeho vodní 
díla v české kotlině dodnes nebyla 
překonána. Díky jeho vizi byly tehdy 
podmáčené jižní Čechy přeměněné 
v jednu velkou vodní oázu, která 
tehdejší šlechtě přinášela velké zisky. 
Tato záhadná postava 16. století do-
dnes fascinuje mnohé badatele a his-
toriky. Jedním z takovýchto badatelů, 
kterým nedá Krčín spát, je i Otomar 
Dvořák. Nyní o Krčínovi natáčí seriál.

V neděli 7. května se uskutečni-
lo natáčení dalšího dílu. Jednalo se 
o druhé fi lmování na Sedlčansku. To 
první se konalo v Obděnicích a nyní 
přišly na řadu Krčínovy Křepenice. 
Za laskavého svolení majitele tvrze 
Pavla Chudárka bylo možno natáčet 
v interiérech i v exteriérech tohoto 
sídla. Natáčení se protáhlo na celý 
den a oproti obděnickému dílu, kde 
vystupoval průvodce seriálu Oto-

mar Dvořák, se v křepenickém díle 
objevili i herci v kostýmech. 

Když procházeli v nádherných 
renesančních šatech potemnělý-
mi sály, bylo snadné uvěřit, že se 
nacházíme v 16. století. Pro ty, kdo 
mají rádi historii to byl nevšední 
zážitek. Krčín se opravdu, alespoň 
na chvíli, vrátil na své Křepenice.

Milan Dlouhý

Pikola je malá, na Sedlčanské voničce se členové sboru s tímto 
názvem sotva vešli na pódium

Koncert zpestřil dětský sbor Pikola ze Sedlce-Prčice.

Jakub Krčín se vrátil
BOUDY První máj je lásky čas, 
jsou slova básníka Karla Hynka 

Máchy, za nímž se symbolicky vy-
dali 1. května na zříceninu hradu 
Zvěřinec účastníci tradiční akce, 
která se pod záštitou Městské 
knihovny Sedlčany koná, s výjim-
kou covidových, let od roku 2009. 

Zúčastnila se téměř stovka lidí. 
Někteří na Zvěřinec došli 

po svých delší trasou od zastáv-
ky U sloupu, někteří zvolili kratší 
výstup ze Zadních Bud a někteří 
jeli na kole. Na Zvěřinci předvedli 
Páni ze Zvěřince, skupina historic-
kého šermu, divadelní představe-
ní plné rytířských soubojů, které 
diváci sledovali téměř bez dechu. 
Pády rytířů v nerovném kameni-
tém terénu vypadaly hrozivě. Ry-
tíři jsou stateční, zkušení a šikovní 
a měli ještě sílu na to, aby porazili 
děti v přetahované lanem. Ale bylo 
to o fous… Pro děti byly připrave-
ny drobné úkoly, za jejichž splnění 
získaly malou odměnu, mohly si 
také potěžkat nebo zkusit rytíř-
skou výzbroj či vyběhnout na úpl-
ný vršek kopce, kde je bronzová 
deska připomínající pobyt Karla 
Hynka Máchy, chudého studenta, 
v Měšeticích. 

Počasí přálo a rozkvetlých třeš-
ní bylo v dosahu hned několik, tak-
že byla příležitost dostát i tradici 
polibku pod rozkvetlým stromem. 

Alena Budková

První máj je lásky čas
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25. kolo krajského přeboru
TJ Tatran Sedlčany – AFK Tuchlovice 

3:3 (2:1)

Branky Sedlčan: 30. (vl.) P. Duchoň, 39. J. 
Repetný, 66. O. Novotný

20. kolo I. B třídy skupina D 
(hráno 3. května)
FC Křivsoudov – Sokol Sedlec-Prčice 1:4 

(1:2)

Branky Sedlce-Prčice: 6. M. Prchlík, 24. M. 
Davídek, 60. a 66. D. Molnár

23. kolo I. B třídy skupina D
Sokol Sedlec-Prčice – FK Říčany 3:0 (2:0)

Branky Sedlce-Prčice: 34. M. Prchlík, 45. 
a 88. Z. Všetečka, 
FK Kavalier Sázava – TJ Tatran Sedlčany 

B 2:2 (0:1)

Branky Sedlčan: 9. a 78. P. Lípa

23. kolo okresního přeboru
SK Petrovice – SK Litavan Bohutín 3:1 

(2:1)

Branky Petrovic: 22. P. Chlasták, 45. M. 
Kudrna, 55. (p) J. Kašpar
TJ Vltavan Hříměždice – FK Sparta Luhy 

SK 1:3 (1:1)

Branka Hříměždic: 35. M. Jílek
TJ Daleké Dušníky – TJ Sokol Dublovice 

4:1 (2:0)

Branka Dublovic: 71. L. Bém 

23. kolo III. třídy skupina B 
TJ Sokol Dublovice B – TJ Vltavan Boro-

tice 1:1 (1:0)

Branka Dublovic: 45. (p) D. Burian 
TJ Prostřední Lhota – TJ Sokol Sedlce-Pr-

čice B 2:2 (0:2)

Branky Sedlce-Prčice: 10. S. Boubalík, 17. D. 
Molnár
SK Kosova Hora – TJ Zduchovice 0:0 (0:0) 

TJ Sokol Počepice – FK Drevníky 5:2 (0:1)

Branky Počepic: 46., 47. a 85. L. Kortan, 63. 
V. Varga, 69. J. Chyle
SK Obory – TJ Sokol Jesenice 1:3 (0:2)

Branky Jesenice: 31., 34. a 54. M. Havel
TJ Sokol Kamýk nad Vltavou – TJ Krásná 

Hora 1:0 (1:0)

Branky: 43. L. Kujal

23. kolo IV. třídy 
TJ Sokol Pičín B – TJ Vltavan Hříměždice 

B 2:2 (0:1)

Branky Hříměždic: 44. a 62. J. Řezanina
SK Klučenice – SK Vysoký Chlumec 5:1 

(2:1) 

Branky: 28. a 59. M. Bělina, 40., 54. a 87. J. 
Pecka – 38. F. Hron
TJ Slavoj Obecnice – SK Petrovice B 1:0 

(0:0)

23. kolo okresního přeboru – 
Benešov 
Sokol Maršovice – TJ Sokol Vrchotovy 

Janovice 1:1 (1:0)

Branka Vrchotových Janovic: 59. P. Kocourek

22. kolo krajského přeboru 
staršího dorostu U19 (hráno 
3. května)
TJ Tatran Sedlčany – FK Bohemia Podě-

brady 2:1 (1:1)

Branky Sedlčan: 12. J. Kočí, 82. O. Štemberk

25. kolo krajského přeboru 
staršího dorostu U19 
Povltavská FA – TJ Tatran Sedlčany 5:0 

(3:0)

22. kolo krajského přeboru 
mladšího dorostu U17 (hráno 
3. května)
TJ Tatran Sedlčany – FK Bohemia Podě-

brady 1:7 (1:3)

Branka Sedlčan: 37. D. Vovsík

25. kolo krajského přeboru 
mladšího dorostu U17
Povltavská FA – TJ Tatran Sedlčany 7:2 

(5:0)

Branky Tatranu: 57. a 61. V. Tatek

25. kolo krajského přeboru 
starších žáků U15 
TJ Tatran Sedlčany – SK Rakovník 0:6 

(0:3)

25. kolo krajského přeboru 
mladších žáků U13 
TJ Tatran Sedlčany – SK Rakovník 1:3 

(0:0)

Branka Sedlčan: 63. (vl.) D. Meduna

Okresní pohár – 4. kolo
SK Petrovice – TJ Sokol Daleké Dušníky 

2:1 (0:0)

Branky Petrovic: 63. M. Kicl, 70. P. Chlasták
David Štverák

Fotbalové víkendové výsledky

SPORT

PRAHA Úvodní kolo třetili-
gového turnaje v softbalu 
se konalo v posledních 
dubnových dnech v ra-
dotínském softballovém 
areálu. Průběh turnaje 
výrazně poznamenalo 
počasí.

Pořadatel musel 
přestavět rozpis 
zápasů

„SK Pegas do svého 

úvodního utkání pro-

ti týmu Pikes nastoupil 

s drobným zpožděním, 

způsobeným deštěm,“ in-
formoval redakci Tomáš 
Langer, který je trenérem 
kadetů týmu SK Pegas 
Sedlčany. „Po první nepo-

vedené směně Pegasové 

dotahovali náskok soupe-

ře. Ve třetí směně musel 

být zápas přibližně na ho-

dinu přerušen z důvodu 

úpravy rozmáčeného hři-

ště za stavu 6:7 pro Pikes 

a po přestávce Pegasové 

otočili skóre na 8:7.“ Je-
nomže před dokončením 
čtvrté směny přišel ještě 
silnější déšť a hřiště se 
stalo nepoužitelné. Po-
řadatel rozhodl o uznání 
výsledku po třetí směně, 
který byl 6:7, a přestavěl 
celý rozpis zápasů z toho 
důvodu, aby se turnaj 
mohl vůbec dohrát. 
Po nemalém úsilí organi-
zátorů se v podvečer za-
čalo hrát. 

Ve večerním utkání 
Pegasu s Mostem Sedlča-
ny opět dotahovaly malý 
bodový náskok soupeře 
a před poslední směnou 
ještě mohly myslet na oto-
čení zápasu. Obrat však 
nevyšel a po několika 
obdržených bodech se 
naopak skóre stalo jed-
noznačným ve prospěch 
Mostu v poměru 10:5.

Ihned po zápase s Mos-
tem, už pod umělým 
osvětlením, zahajovali 
Pegasové svůj třetí zápas 
dne s domácími Tunnel-
lers. Tento tým je složený 
z hráčů Radotína a Kotlář-
ky. Zápas byl dvě směny 
vyrovnaný a za stavu 2:2 
ve třetí směně se Tunelá-

ři rozpálili a přidávali hit 
za hitem. Obrana Pega-
su obdržela nejprve pět 
bodů a pak v další směně 
šest, na které nedokázala 
v útoku odpovědět. Ko-
nečné resumé znělo 2:13. 

Počasí se 
smilovalo až 
druhý den

Druhý hrací den byl, 
pokud se týká klimatic-
kých podmínek, úplně 
odlišný od prvního. Slu-
nečné počasí předzna-
menávalo dobré spor-
tovní výkony a v utkání 
Sedlčan s Kadaní to Pe-
gasové uchopili za ten 
správný konec. V každé 
směně se na pálce otočil 
celý line-up a skóre zís-
kaných bodů se postup-
ně navyšovalo. Pegasové 
zvítězili 18:3. Po prvním 
kole je tým SK Pegas 
Sedlčany na průběžném 
třetím místě.

Žáci rozehráli 
druhé kolo

První kolo ligy žáků 
bylo před necelými třemi 
týdny z důvodu nepřízni-
vého počasí zrušeno, a tak 
nejmenší soutěžící Pegaso-
vé v kategorii U13 vyrazili 
na svůj první turnaj až 
o prvním květnovém ví-
kendu. Hostitelským klu-
bem 2. kola divize západ 
byl tým Slavia Boars Plzeň 
a několik dní před začát-
kem turnaje bylo přihláše-
no šest družstev. 

Pegas Sedlčany se 
nejprve ve své skupině 
utkal v sobotu půl hodi-
ny po poledni s Příbramí 
a od 15.30 s domácí Slavií. 
V neděli se hrály zápasy 
o umístění. Informace při-
neseme v příštím vydání 
našeho týdeníku

„Přestože se softbalo-

vá sezóna již rozběhla, 

je stále možné hlásit se 

do týmu SK Pegas Sedlča-

ny. Naším hlavním cílem 

je dělat sport zábavný 

a pro jakýkoliv typ spor-

tovce,“ připomněl trenér 
Tomáš Langer.              

David Myslikovjan

Dospělí softbalisté Sedlčan 
rozehráli třetiligové souboje, 
žáci si museli počkat

Vltavský šlágr III. třídy ve skupině B mezi domácím 
Kamýkem a Krásnou Horou dopadl lépe pro domácí 
tým, který zvítězil 1:0. V zápase bylo k vidění mnoho 
soubojů. Na snímku si bere do rukavic míč kamýcký 
brankář Matěj Kubánek, aby zabránil v zakončení 
krásnohorskému Miroslavu Turkovi.
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SEDLČANSKO Hokejový 
tým Rumola slaví dvacet 
pět let od svého vzniku. 
K výročí si nadělil krásný 
dárek, když dosáhl své-
ho nejlepšího výsledku 
v soutěži O pohár starosty 
města Sedlčan. 

Rumola nejprve ovlád-
la tabulku skupiny B, 
a tím postoupila ze čtvrté 
do třetí ligy. V další části 
soutěže se týmu hokejistů 
opět dařilo. Vyhráli po-
hár za 1. místo v základní 

části třetí ligy. V play off 
nejdříve ve dvou semifi -
nálových utkáních vyřa-
dili Rybníkáře a po těž-
kém boji ve fi nále porazili 
i HC Votice 6:4 a získali 
tak Pohár starosty měs-
ta Sedlčan za třetí ligu. 
Pohár dokázala Rumola 
vyhrát i dvakrát ve čtvrté 
lize (v letech 2016 a 2017). 
Vítězstvím v základní 
části třetí ligy postoupila 
do skupiny A, kde v příští 
sezóně změří síly s nejlep-
šími mužstvy sedlčanské-
ho poháru. Trenér Rumo-
ly Dušan Šimeček nám 
v rozhovoru prozradil 
informace z hokejového 
zákulisí úspěšného týmu. 

Jak vznikl název 

Rumola?

Spojením slov rum 
a cola. Tenhle mix byl 

před lety náš favorit. Dnes 
už pijeme hlavně to první 
a pivo. (smích) Rumola je 
především parta dobrých 
kamarádů z Petrovicka, 
Hrazánecka a Chyšec-
ka, kteří se rádi potkají 
na ledě i mimo něj. 

J a k  v z p o m í n á š 

na vaše hokejové za-

čátky?

Na začátku jsme byli 
samí rybníkáři a hodně 
jsme prohrávali třeba 
i o dvacet gólů. Začínali 

jsme v Milevsku, kde jsme 
se pak přihlásili do Mile-
vské hokejové ligy. V této 
lize jsme měli hodně těžké 
soupeře a stalo se nám, 
že jsme za sezónu vyhráli 
třeba jen tři zápasy. V roce 
2005 jsme se přihlásili 
do soutěže O pohár sta-
rosty města Sedlčany, kde 
hraje mnohem více týmů 
a jsou rozděleni podle vý-
konnosti, takže utkání jsou 
více vyrovnaná. Sestava 
se během let obměnila, 
v současné době už jsme 
pouze čtyři z původních 
zakládajících členů. Osob-
ně jsem začal s hokejem 
na základce, všichni kluci 
tehdy hráli na rybnících, 
přišlo to samo.

Máte za sebou úspěš-

nou sezónu. Za Rumo-

lou stojí velká fanouš-

k o v s k á  z á k l a d n a . 

Pomáhá vám to při vý-

konu na ledě? 

Tato sezóna byla pro 
nás rozhodně ta nejúspěš-
nější! Vzpomínám, jak 
jsem byl hodně nervózní, 
když jsme začínali hrát 
na stadionu a někdo se 
na nás přišel podívat. Teh-
dy mi to moc nepomáha-
lo, ale dnes už je to jiné. Je 
to velká podpora. Hlavně 
ve vyřazovacích utkáních 
přišlo hodně fanoušků 
a úžasně fandili. Výrazně 
nám pomohli naše utkání 
dotáhnout k vítězství. Byl 
to nádherný pocit nastu-
povat na led před tolika 
fanoušky, kteří nás tak 
hlasitě podporovali.

Scházíte se s kole-

gy z hokeje i mimo led 

a přijímáte nové členy?

Po zápase vždy zajde-
me do restaurace prob-
rat náš výkon. Každý rok 
máme zakončení sezóny, 
ale jinak se organizovaně 
nescházíme. U nováčka 
hlavně chceme, aby se 
hodil do naší party, a pak 
aby hrál hokej co nejlépe. 
Musíme také hledět na to, 
zda hrál v minulosti jako 
registrovaný hokejista 
a tedy, zda za nás může 
v Sedlčanech vůbec na-
stoupit.

Hrál už jsi někdy pro-

ti nějakému slavnému 

hokejistovi?

V Sedlčanech hrává-
me proti Ševcům Nový 
Knín, za které nastupuje 
Dominik Hašek. Je to pro 
mě samozřejmě zážitek 
zahrát si proti takovému 
hráči a podat si s ním 
ruku. Ještě že nechytá, 
ale hraje v poli.

Jana Motrincová

ŘÍČANY/MILOVICE První 
dny měsíce května patřily 
za šachovnicemi turnajům 
mládeže. V Říčanech se 
konal 1. května přebor Stře-
dočeského kraje družstev 
do 12 let a v následně v Mi-
lovicích 6. května krajský 
přebor jednotlivců v rapid 
šachu v žákovských kate-
goriích.

Sedmičlenné sedlčan-
ské družstvo ve složení 
Bořivoj Antoš, Šimon 
Šťastný, Lenka Kváčová, 
Eliška Šťastná, Filip Roz-
sůlek, Alžběta Jindráková, 
Ota Jindrák obsadilo 9. 
místo za dvě výhry, tři re-
mízy a dvě prohry. V tur-
naji jednotlivců v kategorii 
do 14 let získal Matěj Pejša 

16. místo z 33 účastníků 
a Lenka Kváčová v katego-
rii do 12 let 15. místo, mezi 
dívkami 4. místo.

Bohužel, ani v jednom 
případě výkon nestačil 
na postup Mistrovství ČR, 
byť u Lenky rozhodlo pou-
ze pomocné hodnocení 
(součet bodů soupeřů, s ni-
miž hrála).   Pavel Vohnout

TJ Tatran Sedlčany – 
AFK Tuchlovice 3:3 
(2:1) 
SEDLČANY Tatran přivítal v ne-
děli 7. května ve 25. kole kraj-
ského přeboru souseda v ta-
bulce – Tuchlovice, které mají 
hru postavenou na dobré ofen-
zivě. Hodně branek dávají, ale 
také jich spousty inkasují.

Zvrat
Hned od úvodu se hra pře-

lévala z jedné strany na dru-
hou. Do vedení šli hosté ve 12. 
minutě, kdy Ondřej Novotný 
pokazil rozehrávku a vybídl 
ke skórování Františka Sedláč-
ka, který nadvakrát dostal míč 
do sítě – 0:1. Tatran se pak za-
bydlel na půlce soupeře a hnal 
se za vyrovnáním. Problémy 
dělal hostující obraně hlavně 
pohyblivý Matěj Sochůrek. 
Velké šance přišly v 15. a 20. 
minutě po trestných kopech 
Marka Hanuše, kdy míč zato-
čil na zadní tyč. Poprvé nikým 
netečován dopadl před malé 
vápno a skončil na břevně. Po-
druhé zasáhl nejistě brankář 
Lukáš Skalák, ale z následné 
skrumáže si balon do branky 
cestu nenašel. Vyrovnat se 
povedlo po půl hodině hry. 
Marek Sirotek poslal ostrý 
míč před branku a dezoriento-
vaný Petr Duchoň si ho srazil 
do vlastní branky – 1:1. Ve 34. 
minutě si spolu zakombinovali 
na levé straně Michael Dvořák 
s Jakubem Kouklíkem, který 
přenechal míč Sochůrkovi 
a ten jen o centimetry minul 
pravou tyč hostující brány. Bo-
hužel si Sochůrek při střele při-
vodil opět svalové zranění, ten-
tokrát na druhé noze. Do hry 
tak musel Pavel Lípa, který 
měl v nohách zápas za béčko. 
Ještě před střídáním se však 
domácí tým dostal do vedení, 
kdy se Dvořák prodral přes tři 
protihráče, přihrál do pravého 
křídla na Jaroslava Repetného, 
který střelou z úhlu na zadní 
tyč prostřelil brankáře Skaláka 
– 2:1. Tuchlovice to ale nepolo-
žilo a chtěli do konce prvního 
poločasu vyrovnat, brankář Lu-
káš Dřevojan byl ovšem jasně 
proti. Nejprve vychytal osamo-
ceného Ivana Baratynskyyase 
a podruhé hlavičkový pokus 
stejného hráče.

Šance až do konce
Vyrovnaná hra pokračova-

la i ve druhém dějství. Soupeř 
vysoko napadal domácí roze-
hrávku a získával tím standard-
ní situace. Hned ve 49. minutě 
po vhozeném autu vznikla 
skrumáž hráčů před Dřevoja-
nem, v klubku hráčů se skácel 
na zem hostující záložník a sudí 
Michal Boček nařídil penaltu. 
K té se postavil stoper Michal 
Fitko a střelou doprostřed brá-
ny vyrovnal na 2:2. Po vyrovná-
ní tlak hostů pokračoval a v 58. 
minutě po rohu z pravé strany 
na první tyč vrátil svému týmu 
vedení Marek Tóth – 2:3. V 66. 
minutě zahrával Hanuš roh 
z levé strany a před brankou 
našel přesně hlavu Ondřeje 
Novotného a ten k radosti 209 
fanoušků nechytatelně vyrov-
nal pod břevno na 3:3. Do kon-
ce utkání si oba dva týmy ještě 
vytvořily několik slibných šan-
cí, ale ani jedna nebyla využita, 
a tak si každý z nich rozdělil 
do tabulky po bodu. 

Ohlas k utkání
Trenér Vlastimil Zelenka: 

„Divákům se musel fotbal líbit. 

Útočný fotbal z obou stran, šest 

branek, další nevyužité šan-

ce a zasloužená dělba bodů. 

Po zranění Sochůrka se nám ne-

dařilo udržet míč na hrotu úto-

ku. Pavel Lípa se sice statečně 

bil s hostujícími stopery, ale bylo 

znát, že to není jeho pozice. 

Škoda, že jsme první dva góly 

soupeři nabídli po naší špat-

né rozehrávce. Hráči zaslouží 

pochvalu, že se po špatném 

začátku první i druhé půle do-

kázali vrátit do zápasu a vždy 

reagovat na branky soupeře. 

Remíza je zasloužená. I když 

jsme nezískali tři body, tak nás 

fanoušci vyprovodili do kabin 

potleskem.“

Sestava Tatranu: L. Dře-
vojan – Krotil, L. Brotánek, 
Novotný, M. Krůta – Repetný, 
Hanuš, Kouklík (76. Plesl), M. 
Dvořák (90. Chlasták), M. Siro-
tek (82. Štemberk) – Sochůrek 
(39. P. Lípa).

Tatran je po 25. kole v ta-
bulce na pátém místě s 38 
body a skórem 59:44. Dal-
ší utkání hraje v neděli 14. 
května od 17 hodin na hřišti 
čtvrtého FC Velim.

David Štverák

Hráči se opakovaně 
dokázali vrátit do zápasu

Rumola oslavila své výročí 
historicky nejúspěšnější sezónou

Mladí šachisté sehráli krajské přebory

Rumola předvedla na ledě neuvěřitelné výkony. Foto: Sabina 
Motrincová
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Rukavičky pověšené na plotě v Petrovicích jako by signa-
lizovaly, že zima už je opravdu minulostí a můžeme se 
těšit na teplé jarní dny. Nejvyšší květnová teplota 31,5°C 
byla naměřena 30. května roku 2005. Tak se necháme 
překvapit, co máj předvede letos… Foto: Jana Motrincová

Nepřeji České poště nic 
zlého, a už vůbec ne jejím 
zaměstnancům. Jestli v ně-
čem pošta zaspala proti své 
konkurenci, není to vinou 
doručovatelek. Ale ruku 
na srdce, jako zákazníci si 
vybíráme tu nejlepší službu.

Po dlouhé době jsem mu-
sel využít doručení balíku 
Českou poštou. Může dorazit 
v devět ráno nebo ve čtyři od-
poledne. Konkurence běžně 
předem avizuje 1–2hodinové 
okno, rohlik.cz vám v aplikaci 
odpočítává čas doručení do-
konce na minutu přesně.

Párkrát jsem využil sa-
moobslužný box Balíkovny, 
abych nemusel čekat na do-
ručovatelky nebo stát frontu 
na poště. Poprvé i podruhé 
mi přišla notifi kace, že balík 
mám na poště. Box byl plný. 
Výborně, šel jsem se zařadit 
do fronty. Naposledy v boxu 
nefungovala čtyři dny konek-
tivita. Na hotline o víkendu 
nikdo nebral telefon. Když 
to v pondělí opravili, moje 

zásilka už byla na cestě zpět 
do e-shopu.

Nakonec to vyřešili lidé. 
Mladík na zákaznické lince 
zásilku našel a nechal vrátit 
na sedlčanskou poštu. Šikov-
ná paní na přepážce ji dohle-
dala a vydala. Ale pošta takto 
využila talent a zkušenosti 
svých zaměstnanců jen na to, 
aby vyřešili problémy způso-
bené nefunkčními procesy.

Pošta nemá šanci obstát 
v konkurenci fi rem, které vel-
mi rychle inovují a využívají 
naplno možnosti moderních 
technologií, pokud je schop-
ná si čtyři dny nevšimnout, 
že má samoobslužný box od-
pojený od internetu.

V Německu provozuje poš-
tu soukromá fi rma DHL. Celé 
odvětví logistiky a předávání 
informací se zásadně mění. 
A stát je mizerný hospodář, 
soudruzi prominou. Privatiza-
ce do rukou silného hráče by 
přinesla prospěch poště, zá-
kazníkům i státnímu rozpočtu.

Bohumil Vohanka

Nejsem monarchista. Jsem doce-
la rád, že máme parlamentní de-
mokratickou republiku a že tak 
nějak dokážeme fungovat v rám-
ci naší ústavnosti, byť i jako stát 
i jako režim jsme v porovnání se 
Spojeným královstvím Velké Bri-
tánie a Severního Irska prakticky 
nevýznamní. Myslím tedy pře-
vážně historicky. 

Monarchie ovšem má své 
kouzlo, a to se ukazuje speciálně 
při takových příležitostech, jako 
je královská svatba, pohřeb či 
korunovace. V britském případě 
jsme za posledních deset let vi-
děli všechna tři tradiční předsta-
vení. A vždycky to byla podívaná 
velkolepá. 

Dokonce i přesto, že se britská 
královská rodina na jedné straně 
snaží ceremoniální akce přiblížit 
současnému publiku a době, ne-
nechává na straně druhé nic ná-
hodě, co se historické i rodinné 
symboliky týká. Je to skutečně 
složitý úkol, zaujmout v dnešní 
době něčím, co je z velké části 
stejné stovky let. A přece se to daří 
a nevypadá to ani lacině, ani jako 
umělé divadélko. Všichni, kdo se 
na těchto akcích podílí a jsou její-
mi protagonisty, působí naprosto 
věrohodně, vážně a uctivě. 

Nebyla by to síla bontonu, která 
by mě nutila se při průchodu krále 
uklonit, ale síla monarchie, síla tra-
dice a historie. Neukláněl bych se 
před králem Karlem III., ale před 
panovníkem Spojeného království 
a Commonwealthu, před hlavou 
státu, církve, vrchním velitelem 
armády a plně pracujícím členem 
„fi rmy“ Royal Family. 

Když děláme u nás státní po-
hřeb nebo inauguraci, má to svá 
pravidla, ale také se mnoho kulis 
a detailů přizpůsobuje přání rodi-
ny zesnulého nebo přání nového 
prezidenta a jeho týmu. Není tedy 
státní pohřeb jeden jako druhý 
a není ani inaugurace jedna jako 
druhá. Tu disciplínu, odhodlání 
dělat věci sice nově, ale přesto tra-
dičně, nevynechat žádný symbol, 
žádný odkaz k předkům, to má 
své kouzlo. To uznávám a Britům 
i trochu závidím.    Tomáš Vašíček

Ministr zdravotnic-
tví Vlastimil Válek je 
svéráz, to už se uká-
zalo. Ale jedna z jeho 
posledních myšlenek 
ohledně toho, zda by 
se nemohly nedostat-
kové léky distribuovat 
pacientům přídělo-
vým systémem, tedy 
kupovat si pouze tolik 
tabletek, kolik akutně 
potřebujeme, mi přijde 
už z jiného světa. Ně-
kdo by už měl vysvět-
lit, proč u nás pořád 
něco chybí. Čipy, bate-
rie, antibiotika... A kdo 
za to může, se taky asi 
nedozvíme. 

To koneckonců pla-
tí i o svatém boji proti 
drahým potravinám. 
Ministr zemědělství 
zkoumal vždy čtrnáct 
dní jednu položku ze 
spotřebního koše, tedy 
postupně cukr, mléko, 
vejce, máslo, zeleninu, 
ovoce a další produk-
ty, aby po několika mě-
sících drahoty došel 
k tomu, že nás okráda-
jí prodejci na krámu. 
Senzační objev! A ře-
šení podle Zdeňka Ne-
kuly? Nekupovat, když 
je draho, čekat na sle-
vové akce a nakoupit 
za nižší cenu více. 
Třeba rovnou karton 
mléka, je přece trvan-
livé. Geniální rada. 
Tolik tedy na téma boj 

s nesmyslně drahými 
potravinami. 

Vláda tahá z rukávu 
jeden nápad za druhým. 
Nebo to ani nejsou nápa-
dy a návrhy, jen takové 
myšlenky. A mnohdy 
jen výkřiky. Jako kdyby 
každý chtěl být ten prv-
ní, kdo vyřeší nějaký 
problém. Jenže vládnutí 
není hra, není to soutěž. 
Vládnutí je proces, kaž-
dodenní práce. 

Ačkoliv je i něco 
horšího než vykřiko-
vání nápadů. A sice 
přestřelky premiéra 
Petra Fialy. Nejdříve ta 
se statistickým úřadem 
o tom, zda opravdu 
u nás jsou jedny z nej-
vyšších cen energií. 
A poté ta s guvernérem 
ČNB o tom, kdo má vět-
ší podíl na infl aci, zda 
vláda nebo rada ČNB. 
V té první přestřelce 
mířil předseda vlády 
mimo, v té druhé se 
oba pistolníci trefují 
do terče a zároveň se 
každý střílí i do vlastní 
nohy. Slovní kopaná 
v médiích infl aci nevy-
řeší zcela jistě. A zatím-
co má guvernér Aleš 
Michl svoji pozici rela-
tivně jistou, být v ČR 
premiérem je práce, 
u které nevíte dne ani 
hodiny či minuty. Čas 
přitom tak rychle běží. 

Tomáš Vašíček

Další změna ministra školství 
je možná signálem rozpaků, 
jak na to. Nový ministr Mi-
kuláš Bok, dosavadní ministr 
pro evropské záležitosti, byl 
v době našeho předsednictví 
v EU velmi úspěšný. A v obo-
ru vzdělávání je nesporně 
graduovaným odborníkem. 
Jestliže plánuje urychlení 
změn ve školství a dlouho 
žádanou reformu, tak má zřej-
mě něco připraveno. 

Stále častěji slyšíme takové 
už letité klišé, že naše základní 
i střední školství se koncepčně 
i metodicky moc nemění. Na-
štěstí aspoň někde pracují uči-
telé, kteří již tolik nepreferují 
pouhé předávání informací. 
Ty už lze rychle a snadno hle-
dat více způsoby. 

Koho naše veřejnost poklá-
dá za chytrého, vzdělaného 
a schopného? O tom vypoví-

dá oblíbenost znalostních te-
levizních soutěží. Ať je to AZ 
kvíz, Na lovu, Kde domov můj 
a další, jde o sečtělost a pa-
měť soutěžících. A kdo více 
zná, bleskově si to vybaví, 
ten vyhrává. Takové soutěže 
však nejsou žádnými testy 
inteligence. Dobrá paměť je 
samozřejmě potřebná schop-
nost a lze ji úspěšně procvičo-
vat, ale sama o sobě nestačí. 
V matematice někdo pokládá 
za nejpodstatnější znalost 
vzorců, přitom i ty nejjedno-
dušší si dle těch televizních 
soutěží v dospělosti kdekdo 
plete (například délku kružni-
ce a obsah kruhu). 

Pro pokrok je nutná vynalé-
zavost, která se opírá o tvůrčí 
myšlení, což někoho baví, ale 
někdo potřebuje trochu nakop-
nout, zbavit lenosti. A to nebu-
de snadné.    Vladimír Roškot

S L O U P E K

Monarchie má 
své kouzlo

G L O S A

Léky na příděl, 
potraviny podle letáku

F O T O G L O S A

P O Z N Á M K A

Naše pošta

Z A M Y Š L E N Í

Pokrok je založený na tvůrčím 
myšlení
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